

KELUARAN KE-11

e-BULETIN

JSKM

EDISI APRIL 2024

USAH GUSAR MENJADI PEMIMPIN

*"Setiap dari kita ada ciri-ciri
kepimpinan sama ada ianya
terserlah atau tersembunyi."*

TS. JAMAL OTHMAN

FALSAFAH
HUKUM
JINAYAH
ISLAM

TIPS MEMBANTU
ANAK MENGHAFAZ
AL-QURAN DARI
KECIL

KISAH DUKA BAYI
DI PALESTIN

FASA DI HUJUNG
NYAWA



e-ISSN-2637-0077



perkongasian

TIPS MEMBANTU anak menghafaz al-Quran dari kecil



Oleh Fadzliwani Astifar Alias & Nurhafizah Ahmad

TIPS 1

Menyimpan memori dalam otak anak-anak sejak hari pertama dilahirkan

Otak anak-anak sudah bersedia untuk menerima apa saja pembelajaran sejak dilahirkan. Otak mereka pada waktu ini ibarat span yang amat mudah menyerap air. Pada usia dua tahun, kapasiti otak mereka menyamai 80 peratus otak dewasa. Sebab itulah pada usia tersebut adalah paling sesuai untuk dimulakan latihan menghafaz.



TIPS 2

Membaca dan memperdengarkan Al-Quran sewaktu hamil

Membaca dan mendengarkan ayat-ayat Al-Quran ketika anak masih dalam kandungan lagi boleh meningkatkan kemampuan perkembangan bayi disamping membawa kesan positif kepada kemampuannya selepas lahir nanti. Bayi dalam kandungan dapat mendengar suara orang yang membaca Al-quran terutama ibunya, diharapkan dengan lantunan ayat-ayat suci Al-Quran itu mendapat keberkatan dan kebaikan yang akan mempengaruhi anak itu dalam menghafaz Al-Quran.



TIPS 3

Mengajar anak Al-Quran terlebih dahulu berbanding membaca dalam Bahasa Melayu dan Bahasa Inggeris. Jangan risau jika anak kita berkemungkinan tidak dapat membaca

Hal ini penting bagi ibubapa yang benar-benar inginkan anak yang mampu menghafaz Al-Quran dengan baik. Ini kerana mengajar banyak perkara sekaligus berkemungkinan menjadikan anak-anak keliru dengan apa yang dipelajari secara serentak. Fokus anak-anak juga pastinya akan teralih kepada sesuatu selain hafazan mereka.

TIPS 4

Memainkan alunan bacaan surah Al-Quran yang perlu dihafal

Ibubapa boleh memainkan alunan bacaan Al-Quran di rumah atau di dalam kereta ketika hendak ke mana-mana. Memainkan surah-surah Al-Quran pada setiap masa mampu menimbulkan minat anak-anak terhadap surah yang diperdengarkan. Ibubapa boleh mula memperkenalkan dengan surah-surah lazim/pendek terlebih dahulu.



TIPS 5

Memulakan dengan menghafal sebelum mengenal huruf Al-Quran

Mengikut kajian sains, anak-anak yang belajar menghafal akan meningkatkan kuasa otak kiri mereka. Otak kiri bertanggungjawab untuk menganalisa secara analitik seperti sains, matematik dan bahasa manakala otak kanan pula bertindak untuk berfikir secara holistik seperti perkara berkaitan seni dan muzik. Ramai juga huffaz (penghafal quran) daripada kalangan orang buta. Ini bermakna seseorang yang tidak mengenal huruf juga boleh menghafal al-Quran dengan baik.

TIPS 6

Ibubapa perlu menjadi kreatif untuk menarik minat anak-anak terhadap Al-Quran

Ibubapa boleh menggunakan kad imbasan untuk membantu menarik minat anak-anak. Sebagai contoh, anak berusia setahun ke dua tahun akan membuatkan ibu bapa terpaksa menarik perhatian mereka untuk menyebut setiap kad imbasan kerana pada waktu ini, mereka dalam peringkat suka meneroka dan mula melakukan pelbagai kerja sendiri dan kurang fokus terhadap apa yang ibubapa inginkan. Ini lebih ketara untuk anak-anak lelaki berbanding perempuan.



TIPS 7

Memperdengarkan surah Al-Quran ketika anak sedang tidur

Menurut satu kajian luar negara, memperdengarkan lagu dengan irama yang perlahan ketika bayi tidur mampu meningkatkan kemampuan memori bayi tersebut. Oleh itu, pilihlah audio bacaan Al-Quran yang dibacakan secara jelas dan perlahan-lahan.

TIPS 8

Menggalakkan anak-anak menghafal surah sebanyak yang mungkin mengikut kemampuan mereka

Semakin panjang dan semakin banyak surah yang dihafal, semakin tinggi kekuatan memori mereka. Jika mereka telah selesai menghafal sesuatu surah, minta mereka teruskan dengan surah yang lain pula.





TIPS 9

Tidak membanding-banding kemampuan anak lelaki dan anak perempuan

Anak lelaki dan perempuan mempunyai cara belajar berbeza. Berbanding anak perempuan, anak lelaki lebih nakal dan kurang daya tumpuan. Masalah pelat juga lebih ramai dialami kanak-kanak lelaki berbanding perempuan. Sebab itulah lebih perhatian diperlukan terhadap anak lelaki.

TIPS 10

Sentiasa meminta anak-anak mengulang semula bacaan yang telah mereka hafal

Kaedah mengulang ini bukan sahaja sesuai untuk kanak-kanak, tetapi juga orang dewasa. Mengulangi dengan sekerap yang mungkin apa yang telah dihafaz mampu mengubah memori jangka pendek menjadi memori jangka panjang juga. Ini juga boleh dilakukan dengan memvisualkan setiap ayat Al-Quran yang ingin dihafaz.



TIPS 11

Memberikan ganjaran apabila anak-anak berjaya menghafaz

Berikanlah ganjaran kepada anak-anak yang berjaya menghafaz walaupun sekadar satu surah. Menghafaz bukanlah suatu proses yang mudah. Ganjaran bukanlah berbentuk material semata-mata. Apa kata hadiahkan anak anda dengan satu ciuman dan pujian dan doakanlah kejayaan mereka bersama-sama mereka agar mereka juga tahu segala usaha mereka sangat dihargai oleh ibubapa.



TIPS 12

Memberikan suplemen

Memberikan suplemen yang sesuai kepada anak-anak boleh membantu menguatkan memori anak-anak dalam menghafaz Al-Quran.

